

Historisch-kritischer Kommentar zum BGB

Band III: Schuldrecht. Besonderer Teil. 1. Teilband: vor § 433 – § 656. 2. Teilband: §§ 657–853

Hrsg. v. Mathias Schmoeckel, Joachim Rückert u. Reinhard Zimmermann.

Redaktion: Joachim Rückert u. Frank L. Schäfer

[Historical Commentary on the German Civil Code. Edited by Mathias Schmoeckel, Joachim Rückert and Reinhard Zimmermann. Volume III: Special Part of the Law of Obligations.]

Published in German.

This commentary on the German Civil Code makes available to the modern reader the rich store of historical experiences on which present day German legal doctrine and case law are based. Each analysis starts with the presentation of the given legal issue, shows different solutions practised before the BGB, explains the choices made by the draftsmen of the code in the late 19th century and then presents the main developments in legislation, court practice, and legal doctrine. The commentary thus provides the basis for a critical re-evaluation of modern legal doctrine and also specifies the position of German private law within the broader European context. The second volume deals with the Special Part of the Law of Obligations, that is the Law of Contracts, Restitution and Torts.

Mathias Schmoeckel Geboren 1963; Studium der Rechtswissenschaft in Bonn, Genf und München; 1993 Promotion; 1999 Habilitation; Geschäftsführender Direktor des Instituts für Deutsche und Rheinische Rechtsgeschichte und Bürgerliches Recht, sowie des Rheinischen Instituts für Notarrecht an der Universität Bonn.

<https://orcid.org/0000-0003-1504-4228>

Joachim Rückert war Lehrstuhlinhaber für Neuere Rechtsgeschichte, Privatrechtsgeschichte der Neuzeit, Juristische Zeitgeschichte, Zivilrecht und Rechtsphilosophie in Frankfurt/Main.

Reinhard Zimmermann ist Direktor am Max-Planck-Institut für ausländisches und internationales Privatrecht und Professor an der Bucerius Law School, Hamburg.

<https://orcid.org/0000-0003-0348-7929>

Frank L. Schäfer ist Inhaber des Lehrstuhls für Bürgerliches Recht, Europäische und Deutsche Rechtsgeschichte und Historische Rechtsvergleichung an der Universität Kiel.



2013. XXXVI, 3034 pages.

ISBN 978-3-16-150528-7
cloth 449,00 €

Order now:

https://www.mohrsiebeck.com/en/book/historisch-kritischer-kommentar-zum-bgb-9783161505287?no_cache=1

order@mohrsiebeck.com

Phone: +49 (0)7071-923-17

Fax: +49 (0)7071-51104